
Zápis ze zasedání obecního zastupitelstva obce Řitka konaného dne 19.12. 2022 v 18:00 hod. 

v restauraci Panský dvůr 

 

Přítomni: Mgr. Abbid Kamil, Léblová Marie, Matoušek Miloslav, Bartůněk Martin, Šírl Miroslav, Liška 

Zdeněk, JUDr. Slováčková Lenka, Ing. Rumlová Renáta, Ing. Král Marek, Ing. Mašek Jiří, Ing. Dvořák 

Petr, Hrdlička Jiří 

Nepřítomni: Leitner Ivo – omluven, Mgr. Slováček Lukáš – omluven, Urbánek Martin – omluven 

Hosté: viz prezenční listina 

 

Bod 1 programu: 

Starosta obce Mgr. Kamil Abbid přivítal všechny přítomné a v 18:00 hod. zahájil veřejné zasedání. 

 

Jelikož pan Hrdlička opětovně vysílá záznam ze zasedání zastupitelstva on-line, vznesla k němu paní 

Slováčková dotaz, zda si je vědom veškerých povinností, které plynou ze zákona na ochranu osobních 

údajů. Pan Hrdlička odpověděl, že ano. 

 

 

Bod 2 programu: 

Před samotným přistoupením k jednotlivým bodům programu se starosta zeptal přítomných 

zastupitelů, zda má někdo námitky k zápisu z předchozího zasedání zastupitelstva. Nikdo 

z přítomných námitky neměl. 

Jako ověřovatelé zápisu se přihlásila paní Léblová a paní Rumlová.  

Usnesení č. 1 

Zastupitelstvo schvaluje jako ověřovatele zápisu paní Marii Léblovou a paní Renátu Rumlovou. 

Hlasování:     pro: 10 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 2 hlasy 

 

Paní Slováčková navrhuje jako zapisovatele zápisu pana Hrdličku. Zejména proto, aby se tak předešlo 

jeho manipulaci s dokumenty, které obdrží z úřadu, kdy se např. pracovní verze zápisu objevila na 

webových stránkách sdružení SPG. Paní Slováčková má za to, že by se tímto vyřešily i případné 

připomínky k zápisu. Pan Hrdlička s tímto návrhem nesouhlasí, a to z osobních důvodů, které blíže 

nespecifikoval. 

 

Jako zapisovatel byla navržena za obecní úřad paní Macháčková. 

 

 



Bod 3 programu: 

Pan starosta se zeptal přítomných zastupitelů, zda má někdo k programu jednání námitky. Pan 

Hrdlička požaduje, aby jím navržené body, které zaslal na obecní úřad, byly zapsány do programu 

jednotlivě.  

Usnesení č. 2 

Zastupitelstvo obce schvaluje, aby navržené body do jednání od pana Hrdličky byly do programu 

zapsány jednotlivě, a to jako bod programu č. 15 a,b,c,d,e. 

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti: 3 hlasy     zdržel se: 0 hlasů 

 

Zastupitelstvo obce schválilo program zasedání zastupitelstva: 

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatelů, určení zapisovatele zápisu 

3. Schválení programu 

4. Kontrola usnesení z jednání zastupitelstva ze dne 29.11. 2022  

5. Jednací řád 

6. Schválení střednědobého výhledu rozpočtu obce Řitka na rok 2023-2025 

7. Schválení rozpočtu obce na rok 2023 

8. Schválení závazných ukazatelů rozpočtu MŠ Řitka 

9. Udělení pravomoci radě k provedení rozpočtového opatření ke konci roku 

10. Určení zastupitele pro oblast-školství, sport, kultura 

11. Projednání vstupu obce do Sdružení místních samospráv 

12. Schválení pověřené osoby pro GDPR 

13. Pověření k zastupování obce Řitka v dobrovolném svazku obcí - Svazková škola pod Skalkou 

14. Cena vodného a stočného na rok 2023 

15. A) Zařazení diskuze občanů vždy na začátek programu 

B) Stanovení částky do rozpočtu 2023 

C) Zveřejňování všech výběrových řízení na stránkách obce 

D) Prověření smlouvy se společností Uni-prag, a.s. 

E) Prověření smlouvy s panem Liborem Benešem 

 

16. Návrh termínů zasedání zastupitelstva na rok 2023 

 

 

 

 

 

 



Bod 4 programu: 

Obecně závazná vyhláška obce Řitka, kterou se stanovuje koeficient na výpočet daně z nemovitých 

věcí. 

Paní Slováčková informuje zastupitele, že dle jejího zjištění, je vše v pořádku, vyhláška je platná a 

vydána v souladu se zákonem a koeficient takto být může. Žádný dotčený orgán nemá k vyhlášce 

žádné připomínky. 

Paní Horsáková namítá, že vyhláška nebyla zveřejněna po dobu 15ti dnů na úřední desce. Pan 

starosta jí vysvětluje, že vyhláška byla dle zákona zaslána a zveřejněna ve veřejném registru, který 

spadá pod Ministerstvo vnitra ČR. 

 

Podání přihlášky do Svazu měst a obcí 

Paní Slováčková takto učinila. Byla obdržena informace o přijetí přihlášky a o dalším bude obec 

informována. 

 

Pan Hrdlička měl dodat kontakt na obec, kde mají kontejnery. Kontakt nedodal a omluvil se, že na 

to zapomněl. 

 

Pasportizace zeleně 

Pan Mašek měl nahlédnout do dokumentace ohledně revitalizace zeleně a posoudit, zda bude nutné 

dělat veškeré kroky v případné pasportizaci. Podle pana Maška by se měla písemná část 

z dokumentace projektu zdigitalizovat a případně by se podle majetkoprávních vztahů udělat 

inventarizace na zbývající plochy. 

 

Pan Hrdlička měl doložit informace ke vstupu do MAS Hřebeny. Ohledně těchto informací se 

odkazuje na zasedání zastupitelstva ze dne 29.11. 2022 a odkaz na webové stránky MAS Hřebeny. 

Probíhala diskuze mezi zastupiteli o nutnosti a potřebnosti vstupu do MAS Hřebeny. 

 

Usnesení č. 3 

Zastupitelstvo schvaluje odložení jednání o vstupu do MAS Hřebeny na příští rok. 

Hlasování:     pro: 7 hlasů     proti: 5 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Usnesení č. 4 

Zastupitelstvo schvaluje vstup obce Řitka do MAS Hřebeny. 

Hlasování:    pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 



Pan Hrdlička žádá o prodloužení termínu lhůty na dodání podkladů k navrhovaným auditům. Termín 

dodání bude cca leden roku 2023. Zastupitelé berou tuto informaci na vědomí. 

 

Bod 5 programu: 

Paní Slováčková upozorňuje na dvě písařské chyby, které budou v jednacím řádu odstraněny. A to 

v článku 11 duplicitu slova „starosta“ a ve stejném článku záměnu slova vyhotovuje/zveřejňuje. 

Zastupitelé tuto informaci berou na vědomí. 

Návrhy p. Hrdličky k zapracovaní do jednacího řádu: 

 

Zapsání jmenovitě kdo a jak hlasoval. 

- Toto již paní Slováčková do jednacího řádu zapracovala a není potřeba k tomu hlasování. 

Svolávání zasedání v pravidelných termínech (nejlépe každé dva měsíce ve stejném čase) 

Usnesení č. 5 

Pan Hrdlička dává návrh - svolávat zastupitelstvo v pravidelných intervalech, a to nejlépe první úterý 

každého sudého měsíce a vždy ve stejný čas. 

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

Pořizování audiovizuálního záznamu ze zasedání zastupitelstva. 

Paní Slováčková toto nezahrnula do jednacího řádu, jelikož si myslí, že obec nemá možnost zajistit 

kvalitní přenos. 

Usnesení č. 6 

Pan Jiří Hrdlička navrhuje pořizování audiovizuálního záznamu ze zasedání zastupitelstva. 

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů   

Diskuze občanů 

Pan Hrdlička má představu, že by občané hned na začátku zasedání mohli vznášet své dotazy a 

připomínky. 

Usnesení č. 7 

Zastupitelstvo schvaluje zařazení bodu programu „diskuze občanů“ vždy na začátek programu 

jednání zastupitelstva. 

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Usnesení č. 8 

Zastupitelstvo obce schvaluje jednací řád, který byl předložen k projednání na zastupitelstvu dne 

19.12. 2022 v předloženém znění. 

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 3 hlasy      



Bod 6 programu: 

Na minulém zastupitelstvu se schvaloval návrh střednědobého výhledu rozpočtu a nyní by se měl 

schválit střednědobý výhled rozpočtu. 

Usnesení č. 9 

Zastupitelstvo schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce Řitka na rok 2023-2025. 

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 3 hlasy 

 

Pan Hrdlička navrhuje, aby byl přesunut bod 15 a,b,c před bod jednání o rozpočtu, jelikož zde 

navrhují změny týkající se rozpočtu. 

Usnesení č. 10: 

Zastupitelstvo obce schvaluje přesunutí bodu 15 a,b,c před bod programu č. 7 o schválení rozpočtu 

obce Řitka na rok 2023. 

Hlasování:     pro: 12 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 

Bod 15 programu: 

a) Podpora spolků na území obce Řitka 

Pan Hrdlička má za to, že by se měla vyčlenit částka 150 000 kč na rok v rozpočtu na podporu spolků. 

Usnesení č. 11 

Zastupitelstvo pověřuje radu obce, aby v rozpočtu obce 2023 vyčlenila částku 150 000 Kč na podporu 

spolků provádějící činnost na území obce Řitka. Zároveň pověřuje radu, aby vytvořila vhodnou a 

transparentní dokumentaci k této podpoře a inspirovala se dokumentací sousedního Mníšku pod 

Brdy. Radě obce se ukládá, aby dokumentaci připravila do 60 dní od schváleného usnesení a 

neprodleně vyhlásila výzvu podpory spolků pro rok 2023.  

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 7 hlasů     zdržel se: 2 hlasy 

 

      b,c,d) Finanční podpora sportovních, kulturních a komunitních akcí 

Pan Hrdlička by chtěl vyčlenit v rozpočtu částku v max. výši 10 000 Kč – dle charakteru akce. 

V celkové výši 150 000 Kč. 

Usnesení č. 12 

Zastupitelstvo pověřuje Radu obce, aby v rozpočtu obce 2023 vyčlenila částku 150 000 Kč na podporu 

sportovních, kulturních a komunitních akcí pořádaných na území obce Řitka kýmkoliv jiným, než je 

obec samotná. Radě se ukládá, aby připravila vhodnou dokumentaci do 60 dní od schváleného 

usnesení a neprodleně vyhlásila výzvu k možnosti využít tuto podporu.  

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 6 hlasů     zdržel se: 3 hlasy 

 



Paní Slováčková k tomuto uvádí, že Řitka má vyčleněno na tyto akce peněz dostatek, a dokonce 

finanční podpora spolků formou darovací smlouvy probíhá běžně. Navíc obec vynakládá dostatek 

financí na akce, které se v obci pořádají (ples, letní kino, karneval, pochod, vítání občánků, sraz 

seniorů……..)  

       

        e,f) Finanční investice do nových sportovišť a dětských hřišť 

Pan Hrdlička navrhuje vytvořit sportoviště pro mládež ve věku 10-18 let. Pan starosta vysvětluje, že 

zájem obce v této záležitosti samozřejmě je a veliký, ovšem vzhledem k tomu, že obec nemá vhodné 

pozemky, je tato situace na řešení složitá.   

Usnesení č. 13 

Zastupitelstvo pověřuje Radu obce, aby v rozpočtu obce 2023 vyčlenila částku 500 000 Kč na 

projektové dokumentace, výstavbu, spoluúčast dotace nebo na rozšíření stávajícího sportoviště. 

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Usnesení č. 14 

Zastupitelstvo pověřuje Radu obce, aby v rozpočtu obce 2023 vyčlenila částku 300 000 Kč na 

projektové dokumentace, výstavbu, spoluúčast nebo rozšíření stávajícího dětského hřiště.  

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Probíhala diskuze mezi zastupiteli, kde a jak by bylo možno hřiště vybudovat. Pan Král argumentuje, 

že v současnosti je prioritou obce, aby investovala do školky a školy. 

Pan Filípek se dotazuje pana Hrdličky, zda má na své hřiště vydané platné stavební povolení, 

vzhledem k tomu, že tam chodí sportovat děti. A dále, kde má vybudované parkoviště, že všichni jeho 

návštěvníci parkují na pozemku pana Filípka. 

Pan Hrdlička odpovídá, že nemůže za to, kde lidé parkují a pokud panu Filípkovi vadí, že lidé parkují 

na jeho pozemku, má si to vyřešit sám (např. oplocením). Co se týká stavebního povolení, hřiště 

zkolaudované není, v současné době se dokládají dokumenty k dodatečnému stavebnímu povolení. 

Dále probíhala debata ohledně zatékání vody do sklepa domu Léblových (zřejmě vlivem špatně 

provedeného odvodnění hřiště pana Hrdličky). K tomuto pan Matejčík ještě uvádí informaci o šachtě, 

která se nachází na Ladech a údajně byla při sekání trávy poškozena. Současný stav není znám. 

Paní Slováčková by ráda, aby zastupitelé vzali na vědomí, že na projekty, které se zde nyní 

projednávaly, se bude do budoucna myslet a řešit se budou operativně vzhledem k finančnímu stavu 

obce.    

 

            Finanční investice do pasportizace zeleně 

Pan Hrdlička navrhuje vyčlenit v rozpočtu částku 150 000 Kč na realizaci pasportizace zeleně v obci. 

 



Usnesení č. 15 

Zastupitelstvo pověřuje Radu obce, aby v rozpočtu obce 2023 vyčlenila částku 150 000 Kč na 

vytvoření pasportizace zeleně v obci Řitka. 

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 9 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

               Květnatá louka 

Pan Hrdlička navrhuje vyčlenit v rozpočtu částku 100 000 Kč na zelený projekt „Lada-květnatá louka“. 

Pan starosta navrhuje, že ohledně tohoto projektu by to spíše viděl tak, že by se louka mohla osázet 

v rámci „komunitní akce“ a ušetřily by se tak odhadované náklady. Podle pana Maška, je vhodnou 

dobou na osázení podzim 2023. 

Pan Hrdlička vzhledem k výše uvedenému stahuje své požadované usnesení k tomuto bodu. 

 

Bod 7 programu: 

Pan Matoušek informuje ohledně rozpočtových opatření schválených radou. Rozpočtové opatření č. 

9/2022 schválené radou dne 8.12. 2022 na straně příjmů – volby prezidenta a na straně výdajů – 

zakoupen sypač. 

Zastupitelstvo bere na vědomí rozpočtová opatření č. 9/2022, která schválila rada obce na základě 

pověření zastupitelstva ze dne 29.11. 2022. 

Pan Hrdlička se dotazuje, jak probíhá např. výběr firem na zmíněný sypač. Odpověď: Byli oslovení 

relevantní dodavatelé formou neformálního průzkumu trhu a byla dána přednost nejvhodnější 

nabídce. V tomto případě byla stanovena nejnižší cena a možnost okamžité dodávky.  

Usnesení č. 16: 

Zastupitelstvo schvaluje „Rozpočet obce Řitka na rok 2023“ ve znění návrhu. Zastupitelstvo schvaluje 

schodkový rozpočet na rok 2023. Závaznými ukazateli jsou jednotlivé paragrafy. Rozdíl bude kryt 

z úspor rozpočtu obce. 

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti: 1 hlas     zdržel se: 2 hlasy 

 

Bod 8 programu: 

Řešeno na minulém zasedání.  

Usnesení č. 17: 

Zastupitelstvo schvaluje pro příspěvkovou organizaci MŠ Řitka, okres Praha – západ, závazný ukazatel 

Rozpočtu na rok 2023 a to ve výši provozní dotace na rok 2023 ve výši 1 029 000 Kč. 

Hlasování:     pro: 12 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 



Bod 9 programu: 

Na konci roku je vždy nutné, srovnat účetně vše na nulu. Pokud by částka přesunu přesáhla 

pravomoci rady, muselo by se ještě na konci roku svolávat zasedání zastupitelstva. Proto se žádá o 

udělení pravomoci radě, která se na konci roku sejde. 

Usnesení č. 18 

Zastupitelstvo obce Řitka pověřuje radu obce provést přesuny rozpočtových částek z jednotlivých 

paragrafů a položek rozpočtové skladby k vyrovnání skutečných příjmů a výdajů k 31.12. 2022.  

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 3 hlasy 

 

Bod 10 programu: 

Tento bod byl projednáván na minulém zasedání zastupitelstva, dnes se určí zastupitelé, kteří 

pracovní skupiny v dané oblasti povedou.  

Pan Mašek navrhuje jako další oblast – územní plánování. Touto oblastí se bude zabývat rada. 

Oblast školství 

Již na minulém, zasedání se paní Slováčková o tuto oblast ucházela. 

Usnesení č. 19: 

Zastupitelstvo schvaluje jako zastupitele pro oblast „školství“ paní JUDr. Lenku Slováčkovou. 

Hlasování:     pro: 12 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Oblast sportu 

Paní Slováčková navrhuje pana Slováčka. 

Pan Hrdlička dává protinávrh a navrhuje sebe. 

Usnesení č. 20 

Pan Hrdlička navrhuje jako zastupitele pro oblast „sport“ sám sebe. 

Hlasování:     pro: 3 hlasy     proti: 0 hlasů     zdržel se: 9 hlasů 

 

Usnesení č. 21 

Paní Slováčková navrhuje jako zastupitele pro oblast „sport“ pana Mgr. Lukáše Slováčka. 

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti 0 hlasů     zdržel se: 3 hlasy 

 

Oblast kultury 

Pan starosta navrhuje paní Léblovou. 



Usnesení č. 22 

Pan starosta navrhuje jako zastupitele pro oblast „kultura“ paní Marii Léblovou. 

Hlasování:     pro: 9 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 3 hlasy 

 

Bod 11 programu: 

Tento bod vznikl zejména proto, že pověřenec úřadu na ochranu osobních údajů (GDPR) ukončil 

činnost a je potřeba tuto funkci zajistit. Dle zjištění paní Slováčkové je možné toto zajistit přes 

Sdružení místních samospráv ČR. Tato instituce pověřence GDPR zajišťuje, a navíc za výhodných 

podmínek. Dále se zde mohou využívat např. školení, metodické materiály, atd….. Vše je přibližně za 

stejnou cenu, jako vstup do Svazu měst a obcí. 

Usnesení č. 23 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje přistoupení obce Řitka do Sdružení místních samospráv ČR na 

základě § 46 a § 84 odst. 2 písm. e Zákona o obcích č. 128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů a čl. 

3 Stanov Sdružení místních samospráv České republiky a ukládá starostovi obce vyplnění příslušné 

přihlášky a její zaslání spolu s tímto usnesením na adresu sídla Sdružení místních samospráv ČR, a to 

ve lhůtě jednoho týdne od jednání zastupitelstva obce. 

Hlasování:     pro 12 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 12 programu: 

Funkci pověřence GDPR bude vykonávat člověk, který je pro tuto oblast Sdružení místních samospráv 

ČR vyčleněn. 

Zastupitelstvo bere na vědomí, že zmocněnec pro GDPR bude osoba ze Sdružení místních samospráv 

ČR.  

 

Bod 13 programu: 

Tento bod je z programu vypuštěn, jelikož bylo zjištěno, že ve stanovách svazkové školy je schválen 

k jednání starosta a místostarosta jako statutár, ale nikoliv jmenovitě. Proto tedy paní Slováčková 

schválené pověření od zastupitelstva nepotřebuje. 

Paní Slováčková informovala ohledně schůze svazkové školy a probíhala diskuze.  

 

Bod 14 programu: 

Cenu vodného a stočného je potřeba na základě kalkulace navýšit o cca 20%. Cena vodného na rok 

2023 je stanovena v částce 66,87 Kč bez DPH a 73,56 Kč s DPH. Cena stočného je stanovena v částce 

40,33 Kč bez DPH a 44,36 Kč s DPH.   

Cena vodného a stočného byla schválena radou dne 8.12. 2022. Zastupitelstvo tuto informaci bere na 

vědomí. 



Bod 15 programu: 

1) Zveřejňování všech výběrových řízení na stránkách obce (navrženo panem Hrdličkou) 

Paní Slováčková k tomuto uvádí, že obec se zveřejňováním postupuje dle zákona. 

2) Prověření smlouvy se společnosti Uni-Prag, a.s. a panem Liborem Benešem (navrženo panem 

Hrdličkou) 

Pan Hrdlička si myslí, že s právním vzděláním pana Abbida a paní Slováčkové není potřeba najímat 

třetí stranu a mohou tuto činnost vykonávat oni. 

Toto paní Slováčková kategoricky odmítá a rozhodně si nemyslí, že tuto činnost a rozsáhlou agendu 

obce mohou obsáhnout na obci pouze dva lidé.  

Paní Horsáková se dotazuje, zda byli zastupitelé se smlouvou a částkou z ní plynoucí seznámeni. Paní 

Slováčková odpovídá, že tento dotaz by měl směřovat na jednotlivé zastupitele, a proto není schopná 

toto zodpovědět. Rada se bude postupně zabývat revizí smluv, které má obec uzavřené. 

Usnesení č. 24 

Zastupitelstvo pověřuje Radu obce, aby prověřila uzavřenou smlouvu mezi obcí a Uni-prag,a.s. a 

panem Liborem Benešem, vyhodnotila jejich výhodnost pro obec Řitka, možný střet zájmů a hlavně 

rozhodla, zda-li Rada obce není schopna tuto agendu plnit sama a ušetřit obci značnou část peněz. 

Radě se ukládá, aby situaci vyhodnotila do 60 dnů od usnesení schváleného usnesení. 

Hlasování:     pro12 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 16 programu: 

Navržené termíny zasedání pro rok 2023: 16.3. 2023, 15.6. 2023, 14.9. 2023, 16.11. 2023 a 14.12. 

2023. S tím, že pokud bude potřeba svolat mimořádné zastupitelstvo, může tak být učiněno. 

Usnesení č. 25 

Zastupitelstvo schvaluje termíny zasedání zastupitelstva na rok 2023 a to na dny: 

16.3.,15.6.,14.9.,16.11.,14.12. 

Hlasování:     pro: 10 hlasů     proti: 1 hlas     zdržel se: 1 hlas 

 

Zasedání bylo ukončeno ve 20:00 hod. 

 

Zapisovatel                                                                                                                         Starosta 

Věra Macháčková                                                                                                   Mgr. Kamil Abbid 

 

 

Ověřovatelé:                                                 Marie Léblová 

                                                                        Ing. Renáta Rumlová  


